
Corsanummer: 

Op 24 februari 2020 zijn bij de raadsgriffie vragen binnen gekomen van de heer Arjan Brouwer 
van de fractie Democratisch Platform Enschede gericht aan de voorzitter van de Raad op grond 
van ex artikel 35 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere 
werkzaamheden van de Raad. Het college van Burgemeester en Wethouders beantwoordt de 
vragen als volgt.

Betreffende beantwoording schriftelijke vragen van de heer Arjan Brouwer (Democratisch 
Platform Enschede) inzake beantwoording schriftelijke vragen van de heer Brouwer (DPE) 
omtrent capaciteit politie Enschede.

Vraag 1

Kunt u aangeven wat er op korte termijn gaat gebeuren om de 150 Fte aan uitgeleende 
politiemensen uit Oost-Nederland die nu het westen van ons land werkzaam zijn op te 
vangen?

Antwoord
zie antwoord bij vraag 2

Vraag 2

Hoeveel politiemensen of Fte mist de politie in Enschede momenteel door de inzet genoemd 
in vraag 1 en hoe wordt dit ondervangen?

Antwoord

Door de moord op de advocaat is een situatie ontstaan waarin de betrokken diensten en 
eenheden extra ingezet worden met het oog op de bescherming van personen. Dit geldt 
zowel in het rijksdomein als in het decentrale domein.

• De taak van bewaken en beveiligen behoort tot de basistaken van een basisteam. De 
uitvoering van deze taken staan niet ter discussie. Keuzes over de inzet van de politie 
worden besproken in het driehoeksoverleg tussen burgemeester, officier van justitie en de 
teamchef van de politiechef.
• In ieder basisteam is een aantal medewerkers opgeleid om beveiligingstaken uit te voeren. 
Deze medewerkers vervullen deze neventaak naast hun reguliere werkzaamheden in de 
basisteams. Bij de verdeling van capaciteit is er rekening mee gehouden dat deze 
medewerkers tijdelijk buiten het team(-gebied)  ingezet kunnen worden. Dezelfde werkwijze 
wordt ook gehanteerd bij medewerkers die ME-diensten draaien.

De levering vanuit basisteam Enschede hieraan is beperkt en heeft bijna geen invloed op de 
bedrijfsvoering van het team. Twee Enschedese politiemensen draaien diensten mee in deze 
landelijke beveiligingstaken.

In samenwerking met de NCTV wordt landelijk gekeken naar een herijking van het  
beveiligingsconcept dat wel tot een verlichting zou moeten leiden. Vooralsnog gaat de politie 
uit van de huidige inzet tot na de zomer. Overigens is de levering niet specifiek aan het 
westen van het land, maar deze politiemensen worden door het hele land ingezet.

Op landelijk niveau vragen de regioburgemeesters (mede namens alle burgemeesters) om 
aandacht voor de capaciteit van de politie. Zij doen dit zowel bij de minister als bij de Tweede 
Kamer.
Zie onder meer : https://www.regioburgemeesters.nl/actueel?id=710



Vraag 3

Bent u voornemens om, door het missen van een aantal politiemensen in onze stad, ook 
andere middelen zoals bijvoorbeeld flexibel cameratoezicht in te zetten om de politie te 
ondersteunen?

Antwoord

De inzet van Enschedese politiemensen in de bewakingswerkzaamheden heeft zoals gezegd 
heel beperkt invloed op de bedrijfsvoering van het politieteam. Het is onvoldoende argument 
om alleen hierdoor de politie extra te ondersteunen door bijvoorbeeld flexibel cameratoezicht. 
Cameratoezicht mag alleen bij verregaande openbare orde problematiek conform artikel 
151C Gemeentewet worden ingesteld.

Vraag 4

Vindt het college dat er momenteel voldoende politiemensen beschikbaar zijn in onze 
gemeente om alle politiewerkzaamheden uit te voeren? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom 
niet?

Antwoord

De vraag naar politiewerk is altijd groter dan het aanbod. Keuzes maken in politiewerk is 
daarom altijd nodig. De driehoek bepaalt dan de prioritering van het politiewerk.

Vraag 5

Staan er de komende zes maanden evenementen gepland waarover nu vraagtekens bestaan 
over het doorgang laten vinden door het capaciteitstekort? Zo ja, welke? Zo nee, we hebben 
dus voldoende politiepersoneel beschikbaar voor alle reeds geplande evenementen?

Antwoord

Voor zover nu bekend en in de huidige omstandigheden zijn er geen evenementen bekend 
waarover vraagtekens bestaan over de doorgang. Bovendien staat de politie in Enschede 
niet alleen voor het begeleiden van evenementen: er kan een beroep worden gedaan om 
omliggende politie districten en eenheden. Dit is in het verleden al meerdere malen gebeurd.

Vraag 6

Hoe hoog is het ziekteverzuim binnen Basisteam Enschede terugkijkend naar het afgelopen
jaar? Is hierin iets veranderd sinds er personeel is uitgeleend? 

Antwoord

Ziekteverzuim betreft de bedrijfsvoering van de politie. Als burgemeester ga ik over de
openbare orde en veiligheid en niet over de bedrijfsvoering van de politie. 

Vraag 7

Kunt u praktische voorbeelden noemen wat de politie wél en niet meer kan (gaan) doen door 
het bestaande capaciteitstekort? Zo ja, deze zien wij graag tegemoet. Zo nee, waarom niet?

Antwoord

Zie vraag 4: keuzes worden gemaakt in de driehoek



Vraag 8

Kunt u aangeven hoeveel politieagenten er momenteel in Enschede werkzaam zijn? Hoe zit de 
capaciteitsontwikkeling er de komende tijd uit voor het Basisteam?

Antwoord

Basisteam Enschede kent op dit moment een operationele capaciteit van 228 fte, is daarmee 
het grootste basisteam van Nederland, en gaat groeien in 2022 naar een operationele capaciteit 
van 242 fte’s. Bovendien zijn er nog diverse andere politieafdelingen die ook politiewerk in 
Enschede doen en niet meegeteld worden in het aantal van 228. Denk bijvoorbeeld aan een 
districtelijke recherche en diverse verkeersafdelingen. 

Vraag 9

Is het een oplossing om handhavers te koppelen aan agenten om zo werkdruk te verminderen? 
Zo ja, hoe en wanneer wordt dit ingevoerd? Zo nee, waarom niet?

Antwoord.

De gemeentelijke handhavers en de politie werken samen, maar hebben wel hun eigen taken, 
verantwoordelijkheden en bevoegdheden. Ieder werkt vanuit zijn eigen expertise aan veiligheid. 

Enschede, 24 maart 2020

Burgemeester en Wethouders van Enschede,
de loco-Secretaris, de Burgemeester,

E.A. Smit dr. G.O. van Veldhuizen


